

So many of us are missing.
Everyone knows someone who didn't come home.

This river

cette rivière

Written and Directed by / Écrit et réalisé par
Katherena Vermette & Erika MacPherson

PRODUCED BY THE NATIONAL FILM BOARD OF CANADA
PRODUIT PAR L'OFFICE NATIONAL DU FILM DU CANADA



Canada

This river

cette rivière



Photos: Production Stills/Tirées de la production

THE FILM

this river offers an Indigenous perspective on the devastating experience of searching for a loved one who has disappeared.

Kyle Kematch and Katherena Vermette have both experienced this heartbreak. Kyle has a sister who went missing over five years ago. He now works with Drag the Red, a volunteer organization that searches the Red River for clues relating to missing members of the Indigenous community. Katherena is a poet and writer whose work stems from a family tragedy that happened over 20 years ago. Though their stories are different, they each exemplify the beauty, grace, resilience, and activism born out of the need to do something.

LE FILM

cette rivière expose d'un point de vue autochtone l'insoutenable déchirement que représente la recherche d'un être cher porté disparu.

Kyle Kematch et Katherena Vermette ont tous deux connu cet immense chagrin. L'une des sœurs de Kyle est disparue il y a plus de cinq ans. Il travaille aujourd'hui pour l'organisme bénévole Drag the Red, qui mène des recherches dans la rivière Rouge afin de trouver des indices qui auraient un lien avec des membres disparus de la communauté autochtone. Katherena est une poète et une auteure dont toutes les œuvres s'inspirent d'un drame familial survenu il y a plus de vingt ans. Bien que les circonstances de la perte que chacun d'eux a subie diffèrent, Kyle et Katherena incarnent la beauté, la dignité, la résilience et le militantisme né du besoin d'agir.

ABOUT THE FILMMAKERS

Katherena Vermette is a Métis writer of poetry, fiction and children's literature. Her first book, *North End Love Songs*, won the 2013 Governor General's Literary Award for Poetry and was the 2015 selection for On the Same Page, Manitoba's province-wide book club. Her work has appeared in several literary magazines and anthologies. In addition to co-directing this National Film Board doc, she is also releasing a novel this year, *The Break*. Vermette lives, works and plays in Winnipeg.



Katherena Vermette

Photo: Lisa Delorme Meier



Erika MacPherson

Photo: Erika MacPherson

Erika MacPherson's video art and documentary films have screened at festivals and galleries internationally. She recently completed *this river*, a film she edited, co-wrote and co-directed for the National Film Board of Canada, and is currently in post-production on a film about her settler heritage. Erika makes her home in Winnipeg, Manitoba, Treaty One territory.

À PROPOS DES RÉALISATRICES

L'auteure métisse Katherena Vermette écrit de la poésie, de la fiction et des ouvrages jeunesse. Son premier livre, *North End Love Songs*, lui vaut en 2013 le Prix littéraire du Gouverneur général dans la catégorie poésie et est choisi en 2015 par On the Same Page, le plus grand cercle de lecture manitobain. Plusieurs revues et anthologies littéraires publient ses œuvres. En plus de coréaliser ce court documentaire pour l'Office national du film, elle publie cette année le roman *The Break*. Katherena Vermette mène une vie bien remplie à Winnipeg.

Partout au monde, des festivals et des galeries présentent les œuvres vidéographiques et documentaires d'Erika MacPherson. Elle a récemment achevé le court métrage *cette rivière*, qu'elle a monté, coscénarisé et coréalisé pour l'Office national du film du Canada, et travaille actuellement à la postproduction d'un film sur son héritage venu de pionniers. Erika vit à Winnipeg (Manitoba), région du traité no 1.

Producer/Productrice **Alicia Smith**

Executive Producer/Producteur exécutif **David Christensen**

Director of Photography/Directrice photo **Iris Ng** Sound Designer/Son **Anita Lubosch**

Picture Editor/Montage **Erika Macpherson** Narration **Katherena Vermette**

Featuring/Avec **Katherena Vermette, Kyle Kematch, Calvin Alexander**

Produced by the **National Film Board of Canada**

Produit par l'**Office national du film du Canada**

© 2016 - 19 min 26 s

FOR MORE INFORMATION

Canada	1-800-267-7710
USA	1-800-542-2164
International	+1-514-283-9000
Internet	nfb.ca info@nfb.ca



RENSEIGNEMENTS

Canada	1-800-267-7710
États-Unis	1-800-542-2164
International	+1-514-283-9000
Internet	onf.ca info@onf.ca